
Huizen, 6 december 2024 
 
Bericht van de Algemene Kerkenraad van de Protestantse Gemeente Huizen 
 
 
Na het voorgenomen besluit op 15 november 2024 zijn er vragen gesteld door gemeenteleden aan 
ambtsdragers van De Duif en de Kruiskerk. Op een aantal vragen kan de Algemene Kerkenraad antwoord 
geven en willen we dat nu doen. Mochten er door de tijd heen nog meer vragen komen, dan willen we die 
eveneens beantwoorden voor zover het mogelijk is. 
 
Algemene vragen 
Wat voor besluit is er genomen? 
Er is een voorgenomen besluit door de Algemene Kerkenraad genomen op 15 november 2025. Dat 
betekent dat dit nog niet definitief is besloten. Volgens de kerkorde mag dat ook niet. Nu worden alle 
documenten voorbereid. Het voorstel over de splitsing van de Kruiskerk en de verkoop van het gebouw 
wordt aan de gemeente voorgelegd op een gemeenteavond. Dan kunnen er vragen gesteld worden. De 
gemeenteleden worden op die manier gehoord. Dat is een vereiste in de Kerkorde. Zo heeft de gemeente 
inbreng op het besluit. Dit wordt meegewogen, door de AK, als ze een definitief besluit gaan nemen. 
 
Waarom is er niet vastgehouden aan het definitieve besluit tot verkoop van zowel de Goede Herderkerk als 
de Kruiskerk, nadat  de Classis het bezwaar van de Kruiskerk ongegrond heeft verklaard? 
De Kruiskerk heeft te kennen gegeven een zelfstandige gemeente te willen oprichten en de Kruiskerk te 
willen kopen. 
 
Als de gemeente gehoord wordt, is dat met de Kruiskerk en De Duif samen? 
Alle gebouwen en gelden zijn van de Protestantse Gemeente Huizen. Deze heeft twee wijken: De Duif en 
Kruiskerk. Als de gemeente gehoord wordt geldt dat voor alle gemeenteleden van beide wijken. 
 
Komen Edwin en Cilia terug? 
Ze hebben kenbaar gemaakt bij hun besluit te blijven, omdat er meerdere financiële componenten ten 
grondslag lagen aan het toenmalig voorgenomen besluit waarmee ze niet konden instemmen. Dat het 
voorgenomen besluit vervolgens is aangepast heeft hen, tot onze grote spijt, niet van gedachten doen 
veranderen om terug te keren. 
 
Wie zijn nu praeses en scriba van de Algemene Kerkenraad? 
Dit wordt in de volgende vergadering als agendapunt ingebracht. Ondertussen onderzoeken we de 
mogelijkheden. 
 
Blijft de Diaconie met de Kruiskerk samenwerken zoals met andere kerken? 
Bij de splitsing moet de Kruiskerk twee eigen rechtspersonen oprichten bij de Kamer van Koophandel, één 
voor de Diaconie en één voor de Kerkrentmeesters. Daarna is de splitsing definitief. Dit betekent dat op alle 
financiële gebieden er dan twee zelfstandige kerken zijn, de PGH en de Kruiskerk. Op financieel gebied is er 
dus geen samenwerking meer. 
 
Staat men in een later stadium open voor enige samenwerking tussen de Kruiskerk en De Duif? 



Over praktische samenwerking is geen besluit genomen. We werken in Huizen al jaren samen met diverse 
kerken en geloofsgemeenschappen, dat zal niet veranderen door de splitsing met de Kruiskerk. 
 
Welke mogelijkheden heeft de Kruiskerk voor  financiering elders? 
Er zijn meerdere mogelijkheden b.v. dat kerkleden zelf bijdragen, via de landelijke kerk, organisaties die 
leningen geven aan kerken, enz. De Kruiskerk is zelf verantwoordelijk om het benodigde bedrag bijeen te 
brengen. 
 
Waarom heeft de Kruiskerk recht op 14,8%? 
Samen met onder andere accountants is nagerekend wat een redelijke verdeling zou zijn. De basis is het 
ledenaantal op 31-12-2023. Dat is de peildatum die gehanteerd wordt. Sinds 1-1-2024 hanteren we een 
gescheiden boekhouding voor beide wijkgemeenten en dragen beiden volledig de eigen gemaakte kosten.  
 
Waarom moet de Kruiskerkgemeente het gebouw de Kruiskerk terugkopen?  
Bij de fusie zijn de drie kerkgebouwen en overig bezit ingebracht als onverdeeld eigendom van de hele PGH. 
De Wijkgemeenten hadden sindsdien geen van allen een eigen kerk in bezit. Ze hadden uitsluitend een kerk 
in gebruik. Nu er een splitsing komt wordt, net als bij een scheiding, het huidige bezit verdeeld op basis van 
het ledenaantal.  
 
Waarom duurt het proces nog maanden? 
De landelijke kerk, die toestemming moet geven voor de splitsing, vraagt ons vele documenten aan te 
leveren, die worden nu voorbereid. Als voorbeeld hebben de beide zelfstandige gemeenten PGH en 
Kruiskerk ieder een eigen begroting, beleidsplan en plaatselijke regeling nodig. Daarnaast is het financiële 
gedeelte, taxatie enz. die bepaald gaat worden. Het komt erop neer dat nu nog niet alles al bekend of klaar 
is. Als dat in orde is kan de radiostilte opgeheven worden en het uitgewerkte voorgenomen besluit aan de 
gemeente bekendgemaakt worden op de gemeenteavond.  
 
Hoe gaat het met het contract van ds Elsbeth Gruteke? 
Per 31-12-2024 loopt het contract met ds. Elsbeth Gruteke af. De gemeente Kruiskerk regelt een nieuwe 
overeenkomst met de landelijke kerk PKN evenals de betaling van de kosten.  
 
Financiële vragen 
Wat heeft de Kruiskerk betaald voor het gebouw? Wordt de Kruiskerk ineens betaald of in delen? Hoe gaat 
het t.z.t. met de inkomsten uit de zenders en kinderdagverblijf? Kan de nieuwe gemeente Kruiskerk het 
gebouw verkopen? Komt er een anti-speculatiebeding? Zo ja, voor hoeveel jaar? Hoe zit het met inboedel- 
en opstalverzekeringen na de overdracht als de kerk niet ineens betaald wordt en er brand of schade is? 
Wat gebeurt er met het huis dat naast de kerk staat, wordt deze meeverkocht? Is er een bouwkundig 
rapport? Hoe wordt het onderhoud en de waarde vastgesteld? 
Deze vragen zijn naar het College van Rentmeesters gegaan en kunnen op dit moment niet beantwoord 
worden. Er wordt ondertussen een taxatie gedaan van de gebouwen. Het College van Kerkrentmeesters zal 
toelichting geven op de gemeenteavond en vragen op dit gebied beantwoorden.  
 
Wij hopen dat u nu op een aantal vragen voldoende helderheid hebt gekregen. Wij gaan u uitnodigen op 
een gemeenteavond in 2025. 
 
Algemene Kerkenraad 


